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SESJA RADY GMINY NĘDZA 
28 marca 2011 roku 

godz.1530 

 

PROTOKÓŁ NR   VII  / 2011 
Lista obecności stanowi załącznik do Protokołu. 
 
Ad. 1 
 
Przewodniczący Rady Gminy Gerard Przybyła dokonał otwarcia sesji  stwierdzając prawomocność 
obrad, na sesję przybyło 14 radnych ; nieobecny radny Krystian Placzek. 
 
Przewodniczący RG stwierdził ,że radni otrzymali przed sesją  wniosek Wójta Gminy z dnia 
28.03.2011r o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał ..(zał. do Protokołu) . 
 
Wójt Gminy Anna Iskała powiedziała ,że jest możliwość pozyskania samochodu dla OSP w Babicach , 
w zamian za darowiznę w kwocie 5 tyś. zł  Straż Graniczna przekaże sprawny samochód wymagający 
tylko przemalowania.  
Skarbnik gminy mgr inż. Katarzyna Paszenda omówiła proponowane zmiany w budżecie gminy ; nie 
zgłoszono żadnych pytań. 
 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie )  przyjęła zmiany w porządku obrad 
sesji , który przedstawia się następująco : 
1. Otwarcie sesji -stwierdzenie prawomocności obrad. 
WNIOSEK WÓJTA GMINY NĘDZA z dnia 28.3.2011 – zmiany w uchwale budżetowej  …………… 
 
2. Zatwierdzenie Protokołu Nr  VI  / 2011  z poprzedniej sesji . 
 
3. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY o działaniach podejmowanych w 

okresie między sesyjnym. 
 
4. SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY o pracach realizowanych w okresie między sesyjnym  i z 

wykonania uchwał Rady Gminy . 
 
5. PODEJMOWANIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1) uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych 

na terenie Gminy Nędza; 
2) upoważnienia Kierownika GOPS w Nędzy do prowadzenia indywidualnych spraw z zakresu świadczeń 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Nędza , w tym 
do wydawania  decyzji administracyjnych; 

3) przyjęcia  „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 
Rodzinie na lata 2011-2020.” 

4) zatwierdzenia realizacji przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nędzy projektu systemowego na 
2011 rok pn.” Szansa- Program aktywnej integracji w Gminie Nędza”  

5) realizacji na terenie Gminy Nędza programu PEAD 2011; 
6) zmieniająca Uchwałę  nr III/14/10 Rady Gminy Nędza z dnia 28 grudnia 2010 r. w sprawie: Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Nędza ; 
7) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Nędza ; stanowisko Komisji Rewizyjnej; 
8) przekazania środków finansowych na rzecz Funduszu Wsparcia Śląskiego Oddziału Straży Granicznej ; 
9) zmieniająca Uchwałę Budżetową na rok 2011 Gminy Nędza Nr III/ 15 /10 z dnia 28 grudnia 2010r. 
 
6.  INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH – odpowiedzi na zgłoszone interpelacje. 
 
7.  WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE . 
   
8.  ZAMKNIĘCIE SESJI . 
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Ad.2 
Do Protokołu z poprzedniej sesji wniesiono uwagi: 

1) radny Jan Francus po stwierdzeniu ,że w treści jest odpowiedni zapis uwagę wycofał; 
2) radny Julian Skwierczyński wniósł uwagę ,że nie wpisano wypowiedzi Przewodniczącego RG 

stwierdzające ,że :ja jako radny mam skrzywienie zawodowe”  było to powiedziane przed 
słowami „ja nie kradnę”.  

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 13 głosami za , 0 głosów przeciwnych i 1 głosem wstrzymującym 
się zatwierdziła Protokół Nr VI / 2011 z sesji w dniu 28 lutego 2011 roku.  
 
Ad.3 
Przewodniczący RG poinformował ,że pełnił cotygodniowy dyżur oraz uczestniczył w posiedzeniach 
stałych Komisji. 
 
Ad.4 
Przewodniczący RG odczytał treść przedłożonego „Sprawozdania Wójta Gminy  za okres od 22.02.do 
7.03.2011r.(zał. do protokołu). 
Radny Jan Francus stwierdził ,że w sprawozdaniu brak informacji o wyjazdowym posiedzeniu Komisji 
Rewizyjnej do Zawady Ks. ,odczyta treść protokołu z tego posiedzenia ( zał. ) w pkt.7  
Radna Renata Bienia zapytała o termin otwarcia filii Banku Spółdzielczego; Wójt Gminy powiedziała , 
że poprzedni bank –Inwest -  Bank- przyjmował tylko wpłaty bez wypłat, Ajencja PKO ze względu na 
metraż pomieszczeń musiała się wyprowadzić ,więc od 1.04. pomieszczenia będzie wynajmował Bank 
Spółdzielczy, który prowadzi pełną obsługę- wypłaty i wpłaty.  
Radny Karol Kalemba zapytał o szkolenie oc; Wójt Gminy powiedziała ,że była to odprawa 
okolicznościowa podsumowująca akcję powodziową , Gmina Nędza miała najlepiej przygotowaną 
akcję w Powiecie . 
Radny Krystian Okręt stwierdził ,że 21 marca odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty , omawiano to 
jak ma wyglądać oświata w Gminie  w przyszłości. 
 
Ad.5 
 

1) Wójt Gminy szczegółowo omówiła przepisy prawne dotyczące przyznawania stypendiów 
szkolnych ;Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały; nie zgłoszono żadnych pytań. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących ,13 głosami za, 0 głosów przeciwnych i 1 głosem wstrzymującym się 
przyjęła Uchwałę Nr VII / 48 / 2011 w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej 
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Nędza. 
 

2) Wójt Gminy powiedziała ,że projekt uchwały związany jest z przyjętym regulaminem; nie 
zgłoszono żadnych pytań. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 13 głosami za , 0 głosów przeciwnych i 1 głosem wstrzymującym 
się przyjęła Uchwałę Nr VII / 49 / 2011 w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Nędzy do prowadzenia indywidualnych spraw z zakresu świadczeń pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Nędza, w tym do 
wydawania decyzji administracyjnych . 
 

3) Wójt Gminy omówiła szczegółowo zadania wynikające z przepisów ustawy o przeciwdziałaniu 
przemocy w rodzinie , środki na realizację od 2012 roku pozyskiwane będą z zewnątrz ; 
Wiceprzewodniczący RG Krystian Okręt zapytał, dlaczego Program jest na lata 2011-2020 , to 
bardzo długo; radny Jan Francus zapytał o „pomarańczową linię” – jest to alkoholizm wśród 
małoletnich ; radny Henryk Postawka zapytał jak będzie realizowany cel- izolowanie 
sprawców przemocy od ofiar przemocy ;kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Nędzy mgr Bożena Polaczek potwierdziła ,że tymi problemami zajmować się będą zespoły 
ludzi w odpowiednimi uprawnieniami, dotychczas w Gminie takie problemy nie występowały , 
jest to Pogotowie Rodzinne lub rodzina, o skierowaniu decyduje Sąd Rodzinny; 
Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały. 
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Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr VII / 50/ 2011 
w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2020” 

 
 
4) Wójt Gminy powiedziała ,ze projekt prowadzony jest przez GOPS już od 2009 roku ;kierownik 

GOPS powiedziała ,że na ten rok jest to kwota 130 tyś. zł , w tym 10,5% to wkład własny 
Gminy ; Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Karol Kalemba 
potwierdził pozytywną opinię ; Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie )  przyjęła Uchwałę Nr VII  / 51 /2011 
w sprawie zatwierdzenia realizacji przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nędzy projektu 
systemowego na 2011 rok pn. „SZANSA- Program aktywnej integracji w Gminie Nędza „ ze środków 
Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki  2007-2013. 
 

5) Wójt Gminy powiedziała ,że co roku z Banku Żywności GOPS otrzymuje jednorazowo ok.2,5 
tony żywności , pomaga w tym bardzo aktywnie OSP Babice , żywność otrzymują nie tylko 
rodziny ,ale również z tego Programu korzystają placówki oświatowe, co zmniejsza opłaty za 
żywienie; Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Karol Kalemba 
potwierdził pozytywną opinię ; Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących ,14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr VII /  52/ 2011 
w sprawie realizacji na terenie Gminy programu PEAD 2011. 
 

6) skarbnik gminy omówiła proponowane zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Nędza ;radny Henryk Postawka zapytał co będzie przy boisku ORLIK – Wójt Gminy 
potwierdziła ,że cały pakiet; Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 
Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię; Przewodniczący RG odczytał treść projektu 
uchwały. 

Rada Gminy przy 14 głosujących , 12 głosami za , 0 głosów przeciwnych i 2 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr VII / 53 /2011 zmieniającą Uchwałę Nr III/14/10 Rady Gminy Nędza z dnia 
28 grudnia 2010 r. w sprawie :Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza . 
 

7) Przewodniczący RG odczytał treść ”Stanowiska Komisji Rewizyjnej dotyczącego wniesionej 
przez Pana Andrzeja Młynka skargi na działalność Wójta Gminy Nędza w przedmiocie 
podatku od środków transportowych „ ; radny Julian Skwierczyński odczytał radnym treść 
pisma dotyczącego wniesionych przez pana Andrzeja Młynka zarzutów oraz przedstawionego 
stanowiska przez Komisję Rewizyjną – przekazane zostanie Przewodniczącemu RG po sesji ; 
skarżący pan Andrzej Młynek ponownie potwierdził ,że nie wykreślił samochodu z ewidencji w 
wydziale komunikacji ; radny Henryk Postawka powiedział ,że jedynym wyjściem jest 
samochód wyzłomować ,wtedy nie będzie żadnych problemów  , kwota to ok.80 zł i kilka 
formalności załatwionych w ciągu paru minut;  radna Gizela Marondel zapytała , dlaczego pan 
Andrzej Młynek nie wyrejestruje tego samochodu , na aktualnym wykazie nadal auto figuruje; 
radca prawny dr Józef Waligóra potwierdził ,że jest to rzecz absurdalna, sprawa jest czytelna, 
przejrzysta, nie ma o czym mówić , zarzuty pana Skwierczyńskiego względem postępowania 
pani Wójt to nieustanne jej obrażanie ,podkreślił ,że nie jest to żaden podatek drogowy , a taki 
kiedyś płacono ,tylko jest to podatek od posiadania środka transportowego ; Przewodniczący 
RG zamknął dyskusję. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 13 głosami za , 1 głosem przeciwnym i 0 głosów wstrzymujących 
się przyjęła Uchwałę Nr VII / 54 / 2011 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Nędza . 
 

8) Wójt Gminy potwierdziła ,że OSP Babice ma szanse otrzymać sprawny wóz strażacki; radny 
Julian Skwierczyński zapytał, czy  trzeba będzie dopłacać –nie; Przewodniczący RG odczytał 
treść projektu uchwały. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr VII / 55 / 2011 
w sprawie przekazania środków finansowych na rzecz Funduszu Wsparcia Śląskiego Oddziału Straży 
Granicznej . 
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9) Skarbnik gminy omówiła proponowane zmian w uchwale budżetowej; Przewodniczący RG 
odczytał treść projektu uchwały; nie zgłoszono żadnych pytań. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących  , 14 głosami za ( jednogłośnie )przyjęła Uchwałę Nr VII / 56 / 2011 
zmieniającą Uchwałę Budżetową na rok 2011 Gminy Nędza Nr III /15/10 z dnia 28 grudnia 2010 roku. 
 
Ad.6 
Na zgłoszone na poprzedniej sesji interpelacje radnych wysłane zostały pisemne informacje oraz 
odpowiedzi. 
 
Ad.7 
 
Wójt Gminy poinformowała radnych ,że pan Andrzej Młynek nie płaci nie tylko podatku od środków 
transportowych ,ale również podatku od nieruchomości . 
Radny Julian Skwierczyński powiedział ,że gdyby miał wszystkie dokumenty ,je ocenił to nie wyklucza 
, że miałby inne zdanie ; dyskusję zamknięto. 
 
Radny Grzegorz Swoboda : 

1) powiedział ,że współpracuje z urzędnikami ,zarzucanie im nieróbstwa ,czy niedoróbki jest nie 
na miejscu , jest to obrażanie urzędników ; 

2) zgłosił interpelację dotyczącą niewłaściwego użytkowania skarpy przy GOSiR w Nędzy, 
mieszkańcy sypią tam żużel ,co w ich opinii ma to miejsce utwardzać;  

3) zgłosił interpelację dotyczącą zakazu ruchu po drogach w Nędzy ( mostek na Suminie, 
wiadukt  nad PKP ) ; Wójt Gminy potwierdziła ,że patrole Policji nie pomagają ,remont drogi 
wyceniono na 10 mln zł  , jest to droga wojewódzka,  wymaga naprawy natychmiastowej; 

4) podziękował za solidnie robione obwałowanie rzeki Suminy ; Wójt Gminy powiedziała ,że robi 
to Śląski Zakład Melioracji ,od Małej Nędzy do mostu kolejowego . 

 
Radny Jan Francus  

1) odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej dotyczący rowu melioracyjnego w Zawadzie Ks. 
2) zwrócił się do Przewodniczącej Klubu Radnych radnej Renaty Bienia, aby dyscyplinowała 

swoich członków na sesji ; 
3) zapytał ,czy i kiedy będzie ORLIK w Górkach Śl. ;Wójt Gminy odpowiedziała ,że niestety w 

Gminie będzie tylko jeden ORLIK  ,ale aktualna jest oferta na boisko wielofunkcyjne ,będzie 
bez zaplecza szatniowego;  

 
Radny Karol Kalemba : 

1) zapytał jak wygląda wypłata ekwiwalentu dla strażaków za udział w akcji gaśniczej ; skarbnik 
gminy potwierdziła ,że 10 zł za godzinę otrzymują ci strażacy ,którzy utracili zarobek i 
przedstawią stosowne zaświadczenie z zakładu pracy;  

 
Radny Jan Francus zaprosił skarbnik gminy na posiedzenie Komisji Rewizyjnej w dniu 7 kwietnia 
2011r. celem udzielania wyjaśnień do rozpatrywanego sprawozdania finansowego. 
  
Radny Marian Gzuk: 

1) zwrócił się do redaktora Nowin Raciborskich  o sprostowanie informacji ,że Ciechowice nie 
chciały funduszu sołeckiego , poprzedni  sołtys nie był na spotkaniu ,nowy zaś nie wydał 
żadnej opinii; 

2) zapytał ,jak można wydłużyć godziny pracy promu w Ciechowicach ; Wójt Gminy potwierdziła , 
że to załatwia Starostwo Powiatowe ; 

3) zapytał ,czy jest już sporządzony kosztorys oświetlenia ;Wójt Gminy potwierdziła ,że jest 
również propozycja współfinansowania ,jednak nie jest mienie Gminy ; 

4) wnioskował , aby naprawić przystanki w Ciechowicach , koło szkoły należy ułożyć płytki ,zaś 
na II Ciechowicach pasażerowie mają kłopot z wejściem do autobusu ; 

5) poinformował ,że na ul Melioracyjnej tworzy się nowe dzikie wysypisko śmieci; Wójt Gminy 
odpowiedziała ,że na bieżąco pracownicy starają się wszystko usuwać ,jednak jest to bardzo 
poważny problem w całej Gminie; 

6) podziękował za wykonane oświetlenie uliczne na drugich Ciechowicach ; 
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7) poinformował ,że mieszkańcy Zawady Ks. zwracają się do niego ,bo stwierdzają ,że do 
swojego radnego boją się iść ,aby nie mieć problemów; radny Julian Skwierczyński powiedział 
, że on skargi na panią Wójt nie składał ,ocenę pracy już rozpoczęto.  

 
 
Radny Julian Skwierczyński po udzieleniu głosu przez Przewodniczącego RG rozpoczął odczytywanie 
interpelacji ,które sporządził na piśmie i zostaną przekazane po odczytaniu Przewodniczącemu RG : 

1) pytał o zabezpieczenie zbiornika przeciwpowodziowego przy ZSP w Zawadzie Ks.; Wójt 
Gminy potwierdziła ,że była na miejscu ,oglądała ,będzie to na pewno naprawiane ; prosił o 
odpowiedź na piśmie; 

2) zgłosił ,że na 13 pytań dotyczących funkcjonowania GBP nie otrzymał odpowiedzi ; Wójt 
Gminy odpowiedziała ,że Przewodniczący każdej Komisji otrzymał do wglądu Protokół ,każdy 
może tam zajrzeć ,poczytać , radny sam znajdzie tam odpowiedzi na zadawane pytania ; 
prosił o odpowiedź na piśmie 

3) prosił o podanie pełnych kosztów inwestycji na ul. Łukowej ; 
4) odniósł się do pisma Przewodniczącego RG dotyczącego obrażania radnych na sesji ;  

 
( w czasie czytania treści pism radni reagowali ,zwracając się do radnego o zaprzestanie obrażania 
wszystkich na tej sali – po bezskutecznych prośbach  radni opuścili salę obrad  - od godz.16

25
 do 

godz.16
30 )

 
 
Radny Henryk Postawka : 

1) powiedział ,że radni na sesji mają rozwiązywać problemy ,a nie je stwarzać;  
2) zapytał ,czy jest szansa na dogadanie się z PKP odnośnie przejazdu w Górkach Śl. , problem 

dotyczy prawie 60% mieszkańców wsi ; radny Jan Francus potwierdził ,że on też pisze w tej 
sprawie ,tam od 30 lat nikt nie interweniował w tej sprawie; niech tym zajmie się prasa , 
telewizja ;Wójt Gminy potwierdziła ,że jest tu konflikt z kolejami ,ale w Nędzy na ul. Jesionowej 
również od dłuższego czasu kolej nie może rozwiązać problemu z wodą , to skandal; 

3) zapytał ,kiedy rozpocznie się plombowanie dziur na drogach ;Wójt Gminy potwierdziła ,że w 
najbliższym czasie prace zostaną rozpoczęte, jak tylko pogoda na to pozwoli; 

4) zapytał ,czy są szanse na uzyskanie środków na sport np. w ramach odnowy obszarów 
wiejskich ,trybuny ,stadion w Górkach Śl. wymagają remontu , Nędza ma już jedno boisko  ; 
Wójt Gminy wyjaśniła ,że pieniądze uzyskane ze sprzedaży budynku przeznaczono na 
wodociąg , teraz szuka się dodatkowych środków ,niestety ORLIK powstaje w „stolicy” Gminy, 
przy Gimnazjum dla wszystkich mieszkańców; 

 
Radny  Karol Kalemba : 

1) podziękował za wsparcie organizacyjne Dnia Kobiet w Szymocicach ; 
2) zapytał o oznakowanie –tablice są gotowe; 
3) zapytał o inwestycję oświetlenie uliczne –Wójt Gminy potwierdziła ,ze każdy nowy słup to 

inwestycja ,będzie realizowane wg posiadanych możliwości; 
 
Radny Krystian Okręt : 

1) zapytał, czy ul. Lecznicza jest w planie inwestycyjnym na ten rok; Wójt Gminy potwierdziła ,że 
w WPI są ujęte wszystkie planowane drogi , w Nędzy ul. Lecznicza i Gliwicka k/Tomali 
również będzie robiona, najdroższa to odtworzenie ul. Leśnej w Górkach Śl. 

 
Radny Rafał Lincner : 

1) zapytał , ile będzie kosztowało utrzymanie roczne boiska ORLIK ;Wójt Gminy potwierdziła ,że 
będzie to wysoki koszt  ,ale to nie prasa podaje ich wysokość , musi być konserwator, muszą 
być koszty energii elektrycznej ,  boisko będzie czynne od rana do wieczora, również w soboty 
i niedziele, jest to szansa na dodatkowe zatrudnienie np. dla nauczycieli wf. . 

 
Radny Jan Flut :  

1) zapytał o rów pod Adamowicami , musi być udrożniony ; Wójt Gminy potwierdziła ,że 
konieczne tam są systematyczne prace przy usuwaniu naniesionego piasku; 

2) zapytał o pasy( przejście dla pieszych ) na ul. Rudzkiej  ; Wójt Gminy potwierdziła ,że będą na 
pewno w dwóch miejscach;  

3) zapytał ,co dalej z droga powiatową przez wieś Babice; Wójt Gminy potwierdziła ,że prace 
będą robione. 
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Przewodniczący RG powiedział ,że na terenie Gminy odbywa się wycinka drzew, robiona jest 
Suminka , usuwa się dzikie wysypiska ; Wójt Gminy potwierdziła ,że można zgłaszać u Pana 
Wojtaszka wszelkie wycinki na terenach gminnych . 
 
 
Przewodniczący RG zapytał radnego Juliana Skwierczyńskiego ,czym różnią się pisma kierowane 
przez niego  do organów Gminy od pisma skierowanego do radnego , dyskusje przerwano. 
 
 
Ad.8 
 
Przewodniczący RG po stwierdzeniu ,że wyczerpano porządek obrad , nie ma więcej pytań i 
wniosków  zamknął sesję Rady Gminy Nędza w dniu 28 marca 2011 roku o godz. 17

55. 

 

Na tym Protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała K. Tront 
 
 
 


